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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor becsüli meg végre a kormány a közalkalmazottak
nélkülözhetetlen munkáját? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

2020-ban összesen 139 helyen változik a közalkalmazotti bértábla, de a változás nem eredményez 
pozitív előrelépést a közszféra dolgozóinak. Egy érettségizett kezdő pont annyit keres, mint egy 18 
éve dolgozó akadémiai doktor. A 139 változást minden esetben a minimálbér és a garantált 
bérminimum bruttó összegének 8-8 százalékos emelése okozza. A minimálbér emelése és a 
garantált bérminimum-emelés miatt gyakorlatilag teljesen felülíródott a közalkalmazotti bértábla, 
megszűntetve ezzel a bérbeli megkülönböztetések lehetőségét.

Tehát pótlékok nélkül több ezer közalkalmazott kapja majd a minimálbért 2020-tól, ha a kormány 
nem változtat a bértáblán. Márpedig nincs hír arról, hogy változtatna. Ezenkívül a bérpótlékok 
alacsony összege sem javít a szakdolgozók megélhetési lehetőségein, azon túl, hogy nincs beépítve 
az alapbérbe.

A változtatások eredménye az lett, hogy 55 éves korukig a közalkalmazottak döntő többsége csak a 
garantált bérminimumra számíthat, ami bruttó 210 ezer 600, nettó 140 ezer 49 forint.

A közalkalmazottaknak, az őket képviselő szakszervezeteknek nem lehet hangjuk, hogy jelezzék a 
problémát, mivel jelenleg nincs sztrájkra alkalmas minimum meghatározva, nem veszik a 
véleményüket figyelembe.

A bértábla jelenlegi állása azt jelenti, hogy a magyar kormány nem ismeri el a közalkalmazottak 
munkáját, vagyis egyáltalán nem becsüli őket semmire.

Általában véve tehát semmi érdek nem köti a dolgozókat ahhoz, hogy közalkalmazott legyen valaki,



a pályán, illetve az országban maradjon.

Tehát szeretném megkérdezni Miniszter urat, hogy a kormánynak célja elűzni a szférából, illetve az 
országból a dolgozókat, ahogy a szakképzési törvény módosítása is jelzi?

Ha igen, akkor hogyan igyekszik más módon pótolni a hiányzó munkaerőt?

Ha nem, akkor mikor kívánja végre megoldani a kialakult tragikus helyzetet, mikor becsüli meg 
végre a közalkalmazottak nélkülözhetetlen munkáját?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm!

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)
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